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Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Mit kíván tenni annak érdekében, hogy a minimum idők rendszerét bevezető rendelet
ne okozzon súlyos gondokat a betegellátás területén?" címmel a Házszabály 91 . §-a
alapján kérdést kívánunk benyújtani Dr. Kökény Mihály egészségügyi, szociális és
családügyi miniszterhez .
A kérdésre a választ írásban kérjük .

Tisztelt Miniszter úr!

Egy ESzCsM-rendelet alapján 2004 . január 1-től bevezetik a betegellátásban az ún. minimum
idők rendszerét . Ez által a járóbeteg-ellátás során adott lesz az egyes beavatkozásokra
fordítható minimum idő, amelynek megfelelő betegszám utáni teljesítményt lehet leadni, és az
Országos Egészségbiztosítási Pénztár ezt fogadja el a finanszírozás alapjául .

A rendelet pozitív hatása, hogy a minimum idő bevezetésével a gyógyulni akaró betegek és az
egészségügyi dolgozók is lehetőséget kapnak a megfelelő minőségű ellátásra . Másrészt
azonban sok ellátó intézet komoly nehézségekkel kénytelen szembenézni .

A megbetegedések számát, azoknak vizsgálati és gyógyítási költségét nem lehet előre
kiszámítani . Ebből adódik, hogy az OEP előre meghatározott költségvetése szinte mindig
kevésnek bizonyul, és ez restrikciókkal jár a szolgáltatókkal szemben .

Az országban sok intézménynél rendkívül alacsony óraszám került befogadásra, amely a
terület betegellátására nem elegendő . Az alacsony óraszám egyes szakvizsgálatok esetén több
hónapos előjegyzéssel járhat, hiszen nem lesz olyan egészségügyi dolgozó, aki nem
regisztrálható betegellátást végezne majd. Ez rontaná a betegek és az egészségügyi dolgozók
kapcsolatát is .
Felmerül az a kérdés is, hogy ki biztosít jogi védelmet az orvosnak akkor, ha a minimum idők
miatt az előjegyzett beteg egészségkárosodást szenved?

K/6394 .

írásbeli kérdés



Kérdezzük Miniszter úrtól :

- Mit kíván tenni annak érdekében, hogy a rendelet bevezetése ne okozzon súlyos gondokat
a betegellátás területén?

- Milyen lehetőséget lát az érintett egészségügyi intézmények kapacitásbővítésére?

Várjuk megtisztelő válaszát .

Budapest, 2003 . november 10 .
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